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Ministrul Cercetarii: Cloud-ul guvernamental nu rezolva în sine eliminarea

drumurilor între institutiile statului

Cloud-ul guvernamental nu rezolva în sine eliminarea drumurilor între institutiile statului sau eliminarea

hârtiilor, pe care ni le dorim cu totii, ci rezolva rezilienta datelor si plasarea lor într-un sistem sigur, a

declarat, marti, ministrul Cercetarii, Inovarii si Digitalizarii, Sebastian Burduja.

 

"Cloud-ul guvernamental nu rezolva în sine eliminarea drumurilor între institutiile statului sau eliminarea hârtiilor,

pe care ni le dorim cu totii, dar ce rezolva un cloud este rezilienta datelor si a plasa aceste date într-un sistem sigur

- care nu mai este pe serverul de sub biroul unui presedinte de agentie sau mai stiu eu pe unde - este într-un sistem

sigur. Ăsta este scopul principal al cloud-ului. Mai exista dimensiunea de interoperabilitate; aceea va rezolva

eliminarea drumurilor între institutii si eliminarea hârtiilor si copiilor care ni se cer de fiecare data când

interactionam cu statul. Dar poti sa ai interoperabilitate înainte de a avea cloud si acesta este unul dintre

obiectivele mele principale. Şi, de asemenea, poti sa ai cloud fara sa ai interoperabilitate. Se întâmpla si în alte

tari", a precizat ministrul Digitalizarii, la conferinta "România si industriile de vârf: Cum putem folosi

oportunitatea resetarii accelerate a economiei europene".

 

Potrivit acestuia, cloud-ul guvernamental "este un proiect mare, un proiect de jumatate de miliard, dar el în sine,

fara partea de interoperabilitate, nu va rezolva bataile de cap ale românilor în raport cu statul".

 

"Pe acelea trebuie sa le luam la bucata si asta trebuie sa faca acest minister, de fapt sa împinga alti actori ai

statului, alte institutii publice sa se digitalizeze si sa comunice între ele, sa faca bazele de date sa comunice între

ele. Nu este o mare filosofie. Trebuie sa ne uitam la documentele cele mai cerute de cetatenii români, de exemplu

cazierul judiciar, care se cere la fiecare angajare sau la orice alt eveniment mare, si sa-l digitalizam", a spus

Sebastian Burduja.

 

El a explicat ca, pe partea de rezilienta, tehnic, poti sa ai un cloud guvernamental si sa nu ai interoperabilitate.

 

"Nu ne dorim lucrul asta. Noi ne dorim sa rezolvam partea de interoperabilitate, punctual, institutie cu institutie,

pâna sa avem proiectul de cloud implementat, astfel încât în momentul în care va fi gata sa avem cât mai multe

institutii care nu doar îsi migreaza datele în cloud, dar sunt si în stare sa comunice între ele. Aici avem si Legea

interoperabilitatii, care este în Parlament si are termen finalul lunii iunie, depusa de colegul meu Sabin Sarmas.

Conform PNRR-ului, primele institutii migrate ar fi undeva prin 2025-2026, dar dorinta mea este sa nu asteptam

atât timp pâna când sa avem baze de date care comunica între ele si de fapt sa digitalizam aceste servicii într-un

termen accelerat", a adaugat ministrul. 
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